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INFORMACE MĚSTSKÉHO ÚŘADU 

   

INFORMACE STAROSTY MĚSTA 

Vážení spoluobčané,  

     přišel poslední měsíc letošního roku a s ním čas bilancování a svátků vánočních, které 

patří mezi ty nejkrásnější chvíle v roce.  I letos se podařilo dokončit několik akcí, které 

bylo nutné udělat pro další rozvoj města. Největší akcí v rámci projektu Revitalizace 

veřejných prostranství byla úprava ploch před budovou základní školy, rekonstrukce 

Jakubského náměstí a zbudování chodníku od kostela svatého Jakuba St. k městskému 

hřbitovu, která byla financována z evropských fondů. I v příštím roce chceme aktivně 

pracovat na zajištění finančních prostředků na projekty týkající se rozvoje a obnovy 

našeho města a zpracovat dlouhodobý návrh Strategie města, který by měl obsahovat 

strategické vize, výběr prioritních oblastí rozvoje, stanovení cílů, plán termínů, 

předpokládané náklady a způsob financování. V roce 2015 budeme po dlouhých              

16 letech pořádat Setkání Kostelců u nás na Hané a pevně věřím, že se nám společně 

podaří být dobrými hostiteli. 

     Závěrem mi dovolte, abych Vám popřál 

krásné prožití svátků vánočních, abyste si je 

užili v klidu a pohodě rodinného kruhu a do 

nového roku 2015 hodně lásky, pohody, 

štěstí, pracovních úspěchů, ale hlavně 

hodně zdraví. 

 

    

   Ladislav Hynek 

starosta města 
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INFORMACE MÍSTOSTAROSTY MĚSTA 

Zástupci vlády České republiky na návštěvě v Kostelci na Hané 

     V minulém čísle Kosteleckých novinek starosta města informoval občany o návštěvě 

předsedy vlády České republiky Mgr. Bohuslava Sobotky. Po předsedovi vlády 

navštívili naše město během měsíců září a říjen i tři ministři.  

     Ministr zemědělství Ing. Marian Jurečka 

navštívil naše město 18. září 2014 

v podvečerních hodinách. Setkání s občany          

a zemědělci se uskutečnilo na půdě radnice. 

Ministr s širokou veřejností diskutoval                  

o zemědělské tématice, o krizi na Ukrajině           

a dalších politických tématech. Větší část 

věnoval zemědělské problematice zahrnující široký okruh otázek, od samotného 

zemědělství, přes vodohospodářství, klimatické změny, až například po produktové 

značky kvality Klasa a jejich zneužívání.  

     V sobotu 20. září 2014 hostil Kostelec na Hané 

minstra vnitra Milana Chovance. Ministr vnitra                

si prohlédl zázemí kosteleckých hasičů a konstatoval, 

že toto neodpovídá dnešním požadavkům. Ministr 

přislíbil, že při případné výstavbě nové požární 

zbrojnice nám bude po finanční stránce ministerstvo 

vnitra nápomocno. Nejdříve bude zapotřebí zpracovat 

projektovou dokumentaci a pak se bude hledat řešení na zajištění finančních prostředků 

pro kosteleckou jednotku, která je zařazená v 

rámci IZS do JPO II. 

     V rámci návštěvy Olomouckého kraje dne    

6. října 2014 si ministryně práce a sociálních 

věcí Mgr. Michaela Marksová-Tominová 

vybrala i návštěvu domova pro seniory, jehož 

zřizovatelem je město Kostelec na Hané. 
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Ministryně doprovázená ředitelem domova Mgr. Davidem Ševčíkem si prohlédla celý 

domov a konstatovala, že tak pěkný domov pro seniory již dlouho neviděla. S paní 

ministryní si zařízení prohlédli i poslanci Parlamentu ČR MUDr. Pavel Holík                       

a Ing. Roman Váňa. 

 

Výsledky voleb do zastupitelstva obce 

     Ve dnech 10. – 11. října 2014 se uskutečnily v Kostelci na Hané komunální volby 

do zastupitelstva obce. Volby se konaly v tělocvičně základní školy na Jakubském 

náměstí. Možnost volit mělo 2318 obyvatel Kostelce na Hané. Této možnosti využilo 

pouze 1029 voličů, volební účast byla 44,39 %. Občané měli možnost vybírat z šesti 

kandidátek: Strana svobodných občanů, KDU-ČSL, Úsvit přímé demokracie, KSČM, 

TOP 09 a ČSSD. 

 

Pro volební období 2014 - 2018 se stali členy zastupitelstva města tito občané: 

 

Česká strana sociálně demokratická (7 zastupitelů) 
1. Ladislav Hynek    637 hlasů 

2. Lukáš Chalupecký   511 hlasů 

3. Petr Smékal    506 hlasů 

4. Mgr. Michaela Sontáková   469 hlasů 

5. Petr Kudláček    433 hlasů 

6. Jaroslav Dopita    424 hlasů 

7. Mgr. Věra Vykoupilová   374 hlasů 

 

Křesťanská a demokratická unie – Československá strana lidová (4 zastupitelé) 

1. Mgr. František Horák   454 hlasů 

2. Miroslav Rozehnal   288 hlasů 

3. JUDr. Zdeňka Reková   263 hlasů 

4. RNDr. Ing. Martin Radvanský, MSc.  239 hlasů 

 

TOP 09 (3 zastupitelé) 

1. Mgr. David Ševčík   348 hlasů 

2. Milan Stawaritsch   272 hlasů 

3. MUDr. Pavel Komišák   243 hlasů 

 

Úsvit přímé demokracie (1 zastupitel) 

1. Roman Kocourek   174 hlasů 
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Informace z ustanovujícího zasedání Zastupitelstva města Kostelce na Hané 

     Ustanovující zasedání Zastupitelstva města Kostelce na Hané se uskutečnilo ve 

středu 5. 11. 2014 v 17:00 hodin v jídelně Základní a mateřské školy Kostelec na Hané, 

na ulici Sportovní. Na ustanovujícím zastupitelstvu bylo rozhodnuto, že volba vedení 

města proběhne veřejnou volbou. Funkce starosty a místostarosty budou uvolněné.  

     Starostou města byl zvolen Ladislav Hynek, místostarostou města Mgr. František 

Horák. Pětičlennou radu města, v jejímž složení působí ze zákona starosta                              

a místostarosta, doplnili Lukáš Chalupecký, Mgr. Michaela Sontáková a Miroslav 

Rozehnal.  

     Dalším programem jednání bylo ustanovení finančního a kontrolního výboru, včetně 

personálního složení. Finanční výbor: předseda RNDr. Ing. Martin Radvanský, MSc., 

členové Ing. Jiří Vrba, Jarmila Vedrová, Zdeňka Žilinčíková a Mgr. David Ševčík. 

Kontrolní výbor: předseda MUDr. Pavel Komišák, členové JUDr. Zdeňka Reková, 

Blanka Paličková, Mgr. Martin Grepl a Ing. Miloš Rubeš. Na jednání nechybělo                  

i schválení odměn za výkon funkcí neuvolněných členů ZM a schválení zástupců města 

do Místní akční skupiny Region Haná. Zde bude město zastupovat starosta města 

Ladislav Hynek, v případě jeho nepřítomnosti místostarosta města Mgr. František 

Horák. 

     O tom, jaký je zájem kosteleckých občanů o dění v našem městě svědčí jejich účast 

na ustanovujícím zastupitelstvu.  Z města, ve kterém bydlí 2863 obyvatel, se přišlo 

podívat na zasedání zastupitelstva pouze 14 občanů. 

 

Rekonstrukce ulice Libušinka 

     V podzimních měsících stavební ruch v Kostelci na Hané neutichl. Po rekonstrukci 

centra města došlo na opravu místní komunikace na okraji města, ulice Libušinka. Proč 

zrovna tato ulice? Město se rozhodlo pro tuto akci z důvodu neutěšeného stavu 

komunikace. Při jakémkoliv dešti se na komunikaci, pokud se tato cesta dala takto 

nazvat, nacházely pouze kaluže a bláto, které si obyvatelé této lokality odnášeli jako 

suvenýr domů. Jelikož stávající cesta byla výš než vchody do rodinných domů, 

v nejednom případě se při větších deštích voda dostala i do rodinných domů. 
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     Nejdříve jsme nechali zpracovat projektovou dokumentaci a na základě vydání 

stavebního povolení a poptávkového řízení na dodavatele stavebních prací jsme se 

pustili do vlastní rekonstrukce ulice. V ulici vnikla nová komunikace včetně dvanácti 

podélných parkovacích stání. Tato investiční akce stála město 1.400.000,- Kč. Jsme si 

vědomi, že stejný problém jako byl v ulici Libušinka, trápí i občany dalších lokalit. 

     O tom, že město má zájem nadále pokračovat v opravách místních komunikací 

svědčí i to, že rada města schválila na základě poptávkového řízení projekční firmu, 

která má za úkol zpracovat projektovou dokumentaci na lokalitu Pod Kosířem. 

 

Za výše uvedené články Mgr. František Horák 

                                                             místostarosta města 

 

 
 

MATRIKA – VÍTÁNÍ DĚTÍ 
 

     Dne 4. 10. 2014 byly v obřadní síni kostelecké radnice přivítány panem 

místostarostou Mgr. Františkem Horákem tyto děti: 

* Boris Wagner           * Denisa Špačková 

* Denis Linhart           * Vanesa Dostálová 

* Zdeněk Štarnovský          * Gabriela Horáková 

* Adam Haubert           * Barbora Zatloukalová 

* Filip Suchánek                      

      

     S programem vystoupily děti ze souboru Malý Kosíř pod vedením paní Miluše 

Dopitové a Lucie Pospíšilové. Na miminka dohlížela zdravotní sestra paní Vladimíra 

Křížková. Dárečky pro děti věnovalo město Kostelec na Hané. Kytičky připravilo 

Květinářství Květuše Ptáčková z Kostelce na Hané. Našim novým občánkům a jejich 

rodičům přejeme do života hodně zdraví, štěstí, lásky a také hodně úspěchů.  

Ing. Radka Grygarová, matrikářka 
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA 

S knihou za zábavou a poučením!!! 

(výběr z nových knih ve fondu městské knihovny) 

 
Coelho, P.  Nevěra – provokující milostný a psychologický román 

světoznámého Paula Coelha, jehož knihy změnily hodně lidí     

a jejich názorů 

Collins, S.  Hunger Games – sci-fi trilogie, kde vítězství znamená slávu      

a bohatství, prohra je jistá smrt – světový bestseller! 

Devátá, I.  Radši nekoukat – autorka má dar vidět i v běžných věcech           

a událostech všedního dne zajímavé náměty pro své fejetony 

Fielding, H.  Bridget Jonesová: láskou šílená – Bridget je zpět a je prostě 

skvělá, budete se smát, budete plakat a hlavně – budete ji 

milovat! 

Formanová, M.  Případ Pavlína – dramatický příběh světoznámé české 

modelky a herečky Pavlíny Pořízkové 

Hnízdil, J.  Zaříkávač nemocí – MUDr. Jan Hnízdil, internista                           

a rehabilitační lékař, se věnuje komplexní psychosomatické 

medicíně  

Hruška, L.  Vaříme s Láďou Hruškou – populární potravinový inspektor     

a reportér TV Nova také jako kuchař dokázal, že vařit se dá 

levně a přitom chutně 

Jonasson, J.  Analfabetka, která uměla počítat – skvělý román pro dobrou 

náladu, který stále a stále překvapuje nepředvídatelnými 

příhodami – světový bestseller! 

Kepler, L.  Písečný muž – čtvrtý detektivní román Larse Keplera 

s komisařem Joonou Linnou – světový bestseller! 

Kessler, L.  Schirmerova legie smrti – Esesáci, ocejchovaní jako váleční 

zločinci, byli naverbovaní do Cizinecké legie ze zajateckých 

táborů v Německu v roce 1945 

Moriarty, L.  Manželovo tajemství – pozoruhodný román o jednom 

tajemství, které nemělo být nikdy odhaleno – světový 

bestseller! 

Nazarov, P.  Aloha Molokai, Jižní Amerika – autor zachycuje několik 

měsíců toulek po Havajských ostrovech a Jižní Americe 
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Nesbo, J.  Přízrak – další skvělá severská detektivka, zdánlivě jasný 

případ na drogové scéně se komplikuje a Harry Holle se ocitá 

ve velkém nebezpečí 

Rychlík, J.  Od minulosti k dnešku – přehledné zpracování dějin od 

samých počátků až po ty nejsoučasnější dějiny 

Volfová, J.  Smlouva s Adamem. Padesát odstínů šedi po česku – první díl 

milostně erotické trilogie 

Vondruška, V.  Husitská epopej – první část několikadílné ságy vypráví              

o událostech slavné i pohnuté doby 15. století v Českém 

království 

Pro děti a mládež 

Böhm, D.  Hlava v hlavě – první česká hlavopedie má dětskému čtenáři 

hravou a originální formou pomoci pochopit základní 

skutečnosti týkající se hlavy, mozku a jeho fungování 

Brezina, T.  Počítačoví piráti – je napaden počítač v klubovně Klubu 

Tygrů, zapoj se do pátrání i ty a zažij celé dobrodružství z první 

ruky 

Engemaierová, I. Srdcový erb – v magickorealistické detektivce ze současnosti 

se děti vydávají do minulosti a pokusí se odhalit tajemství 

Fry, M.  Povedená partička. Nulová tolerance – další pokračování 

životních příhod chlapce Nicka, text je doplněn množstvím 

vtipů a komiksových kreseb 

Harrison, L.  Monster High – první díl série o střední škole, lásce                        

a odlišnostech, říznutý trochu hororovým motivem 

Chainani, S.  Škola dobra a zla – se Sofií a Agátou poznáte, jak je 

nebezpečné věřit pohádkám, které vás vtáhnou do děje                 

a nebudou chtít pustit zpět 

Peirce, L.  Velkej frajer Nate v zóně – frajer Nate je opět zde a v plné 

parádě; ať nyní udělá cokoli, vše mu vychází, ale jak dlouho 

mu to vydrží? 

  První encyklopedie zvířat – vzrušující obrazový průvodce 

živočišnou říší je plný nádherných fotografií a užitečných 

informací pro všechny, kdo se o zvířata zajímají 

Smith, J.  Já nejsem trapnej -  pro všechny, kteří mají rádi malého 

poseroutku, malí i velcí se nebudou moci od čtení odtrhnout      

a budou se smát nahlas! 
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Thomas, B.  Gumičkování. Duhová zábava – nosit náramek z barevných 

gumiček je velká móda, ovšem nyní můžeš uplést o mnoho 

více, kniha přináší 25 zcela nových a neobyčejných nápadů 

Wilson, J.  Hvězdička – odhrňte oponu, vstupte do šapitó a objevte Elvířin 

úchvatný příběh plný smutku, nebezpečí, odvahy a přátelství 

Winx. Hvězdná  kariéra – víly spojuje jejich upřímné 

přátelství, které jim dodává sílu a odvahu, proto nechápou, co 

se děje se Stellou, která se rozhodne opustit Winx Club 

Komiksy:   Tajemné příběhy Čtyřlístku 13, Simpsonovi. Příběhy ze 

záhrobí, Simpsonovi. Komiksová dupárna 

 

Vážení čtenáři, 

     pravidelně každý měsíc 

pořádáme pohádková Čteníčka.      

V září jsme si zahráli pohádku od 

F. Hrubína Kuřátko a obilí, s chutí 

se zapojili i rodiče. S přicházejícím 

podzimem jsme zhotovili 

papírového draka. V říjnu děti 

přišly v halloweenských 

kostýmech, které jsme dozdobili 

dýňovými maskami, duchy                 

a strašidýlky, děti se s radostí 

zapojily do her i tance.  Mikulášské Čteníčko bylo plné říkanek a pohádek, rodiče 

s dětmi tvořili Mikuláše, anděla i čerta. Domů si odnesli ještě omalovánky                               

a čokoládového Mikuláše.  

     Ve spolupráci s družinou 1. ročníku jsme v říjnu uspořádali Pouštění draků. Na poli 

u hřbitova se vznášelo velké množství draků všech možných a někdy snad i nemožných 

tvarů. Za nejšikovnější a nejkrásnější draky byli soutěžící odměněni diplomem                     

a knihou. Všichni prvňáčci dostali omalovánky a sladkosti. V pátek 10. 10. 2014 se 

návštěvníci knihovny setkali s autorem cestopisů Petrem Nazarovem, který k nám přijel 

až z Plzně. Představil nám své knihy, vyprávěl a promítal zážitky z celoročního pobytu 

na Havajských ostrovech. 
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     Úžasnou zábavu jsme připravili pro 

holky, kluky i dospělé ve dvou lekcích 

„gumičkování“. Ve spolupráci s paní Lucií 

Jurníčkovou, Vendulou Vybíralovou a Ivou 

Doleželovou si na své přišli začátečníci          

i pokročilí. Tvořili náramky na vidličce, 

praku i stavu. Výrobky se všem podařily.  

     Přeji Vám v novém roce hodně zdraví, 

štěstí, úspěchů a mnoho přečtených knih. 

Mgr. Věra Vykoupilová, knihovnice 
 

 

KULTURA V OBCI 

 

 

LAMPIONOVÝ PRŮVOD A STEZKA ODVAHY 

     Již osmý ročník lampionového průvodu, spojeného se stezkou odvahy se uskutečnil 

v pátek 31. října 2014. Akci pro naše nejmenší, tak jako každým rokem, pořádají - Město 

Kostelec na Hané, TJ Sokol Kostelec na Hané, FC Kostelec na Hané a hasiči. 

     Kolem sedmnácté hodiny se začalo stmívat a u sokolovny se začaly scházet děti se 

svými rodiči i prarodiči. V ruce držely rozsvícený lampion a nedočkavě vyhlížely 

pohádkové bytosti, které je budou doprovázet městem ke strašidelné stezce odvahy. 

Čekání dětem zpříjemňoval reprodukcí známých písniček p. Petřík. Členky věrné gardy 

rozdávaly kartičky, potřebné ke zdolání stezky odvahy. Blížícím se časem zahájení se 

u dětí zvyšovala nervozita. Úderem kostelních hodin vstoupila na venkovní balkon 

sokolovny strašidla. Ta se dětem nejdříve představila a předvedla kratičkou taneční 

kreaci. Průvod vedený strašidly se následně vydal na cestu ke strašidelné stezce odvahy, 

připravené za zahradami Revoluční ulice. I letos byly připraveny dvě trasy, jedna pro 

ty nejmenší, druhá pro ty větší - odvážlivce. Celá trasa strašidelné stezky byla osvícena 

svíčkami a vyřezávanými dýněmi. Kromě již tradičních strašidelných stvoření se zde 

letos objevilo i několik nových. I když se některé děti bály, všechny došly zdárně k cíli, 

který byl na fotbalovém hřišti a kde na ně čekala sladká odměna. V areálu již měli hasiči 

nachystaný oheň k opékání špekáčků a v polní kuchyni čaj pro všechny děti. Pro ostatní 
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účastníky připravili fotbalisté bohaté občerstvení. K pohodové atmosféře zde opět 

přispěl hudebním doprovodem p. Petřík. 

     Závěrem bych chtěl velice poděkovat všem pořádajícím a dobrovolníkům, kteří se 

na akci podílí. Každým rokem se jí účastní čím dál více dětí i dospělých, což svědčí         

o její kvalitě. Pro pořádající je to potěšující, ale organizačně náročné, kde je třeba stále 

více dobrovolníků a občanů, kteří jsou ochotni při akcích, které našim kosteleckým 

dětem přináší tolik radosti, pomoci. Pokud se někdo takový najde, ozvěte se prosím na 

e-mail: mistostarosta@kostelecnh.cz, popřípadě se kdykoli zastavte za mnou na radnici. 
 

Mgr. František Horák, místostarosta města 

 

TERMÍNY PLESŮ NA ROK 2015  

10. 1. 2015 – Hasičský ples 

24. 1. 2015 – Hanácký ples  

14. 2. 2015 – Fotbalový ples 

13. 3. 2015 – Sportovní ples 

 

Všechny plesy se budou konat v sokolovně v Kostelci na Hané. 

 
 

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA V KOSTELCI NA HANÉ 

     Tak jako každý rok, tak i letos, jsme nemohli zapomenout na naše nejmenší občánky 

a přichystali pro ně tradiční Mikulášskou nadílku. Ta se uskutečnila v pátek 5. prosince 

před kosteleckou radnicí. Již od samého rána se přípravy této akce chopili naši 

dobrovolní hasiči, na nichž pravidelně leží tíha kompletního technického zabezpečení. 

Letošní rok se poprvé současně konal i Vánoční jarmark ZŠ a MŠ Kostelec na Hané       

a dle našeho názor velmi přispěl k celé vánoční atmosféře tohoto odpoledne. Od 15:30 

hodin bylo možné zde zakoupit vlastnoručně vyrobené vánoční výrobky dětí 

z jednotlivých tříd 1. stupně, mnohdy vypadající opravdu jako dělané profesionály, a od 

16:00 hodin shlédnout pečlivě nachystané taneční a pěvecké vystoupení dětí z MŠ, 

školní družiny a dětí z třídy 2.B. Od 17-té hodiny už mohly děti vyhlížet Mikuláše 
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s andělem, a letos opět s obzvláště povedenými 

čertisky. Mikuláš každému nadělil balíček se 

sladkostmi a ovocem, a děti jej na oplátku odměnily 

říkankou či písničkou. Celé odpoledne doprovázené 

hudbou pana Petra Petříka bylo zakončeno 

nádherným ohňostrojem. Kromě kulturního 

programu bylo pro všechny návštěvníky připraveno 

bohaté občerstvení, které kompletně zajistili naši 

dobrovolní hasiči. Nachystali pro nás teplý čaj, 

punč, svařené víno, k zakousnutí párky a klobásky. 

Za tohle a veškerou přípravu pódia i stánků na 

jarmark jim patří velké poděkování. Dále bychom 

chtěli poděkovat všem ostatním, kteří byli ochotni nám ve svém volném čase přijít 

pomoci. Poslední dobou je těchto lidí čím dál méně, a proto si jejich pomoci velmi 

vážíme. Do dalších let bychom určitě ocenili i další dobrovolníky, pokud by někdo z řad 

občanů měl zájem. V neposlední řadě děkujeme také rodině Božkových za poskytnutí 

krásného vánočního stromu. 

Ing. Radka Grygarová 

 
DATA UZÁVĚREK KOSTELECKÝCH NOVINEK V ROCE 2015  

     Město Kostelec na Hané Vám oznamuje data uzávěrek jednotlivých čísel 

Kosteleckých novinek pro rok 2015: 

 

KN č. 1 – pátek 20. února 2015 

KN č. 2 – pátek 22. května 2015 

KN č. 3 – pátek 21. srpna 2015 

KN č. 4 – pátek 20. listopadu 2015 

 

     Důrazně žádám všechny přispěvovatele, aby dodržovali termíny uzávěrek 

jednotlivých čísel, a upozorňuji, že příspěvky doručené po termínu uzávěrky nebudou 

otištěny v tom daném čísle, ale až v následujícím!!! Prosím Vás, abyste své příspěvky 

zasílali na adresu: kultura@kostelecnh.cz a to nejvýše v rozsahu l stránka textu formát 

A4 + fotografie. 

 Ing. Radka Grygarová 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
 

PODĚKOVÁNÍ ŘEDITELI ŠKOLY  

Vážený pane řediteli, 

     dovolte nám, abychom Vám touto cestou poděkovali za Vaši práci. Vám a vašemu 

pedagogickému týmu se povedlo to, o co mnohdy marně usiluje každý vzdělávací 

institut. Naše děti ve vaší škole kromě dobrého vzdělání našli bezpečné zázemí, 

přátelské prostředí, dokonce se z učitelů stali naši přátelé. Děkujeme za lidský přístup 

všech učitelů. Počínaje paní učitelkou Majkou Zelinkovou – profesionálkou ve svém 

oboru, která jim dala pevné základy, přes skvělou Katku Humeníkovou, zásadovou Janu 

Dufkovou, akční Šárku Kvapilovou, nakonec až šikovného Jarka Dopitu, kterému mimo 

jiné děkujeme za zorganizování krásné, důstojné rozlučky formou absolventského 

plesu, která byla jedinečnou tečkou za devíti lety života našich dětí. Děkujeme. 

Rodiče žáků bývalé 9.A třídy 

SBĚR 

     Naše škola pravidelně dvakrát 

ročně pořádá sběr starého papíru.            

I letos jsme tuto akci uskutečnili a to 

30. září a 1. října. Nasbírali jsme 

celkem 11 226 kg, z toho zaměstnanci 

školy 707 kg starého papíru. Nejlepší 

třídou byla vyhlášena třída 1.A, která 

nasbírala 2 458 kg. Ještě jednou jim 

blahopřejeme. Škola spolupracuje 

s firmou BOHEMIA RECYCLING 

s.r.o. pana Libora Miškovského. 

     Získané finanční prostředky jdou do třídních fondů jednotlivých tříd a na vybavení 

a zvelebení školních prostor. 

Mgr. Jarmila Marcinová 
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KURZ „MOSTY“  

     Kurz „Mosty“ je třídenní program pro žáky šestých ročníků. Během našeho setkání 

jsme se vzájemně poznávali s ostatními žáky a novými učiteli. Při hrách a úkolech, které 

jsme plnili, jsme se učili vzájemné spolupráci, porozumění a důvěře. Hry se konaly 

v lesoparku Romže a v okolí naší školy. Dokonce jsme byli na výletě v Olomouci, kde 

jsme navštívili lanové centrum. Na vlastní kůži jsme si vyzkoušeli horolezeckou stěnu 

a jištění spolužáků na laně. K měření sil mezi třídami došlo na školním hřišti. Důvěru 

jsme si vyzkoušeli při hře na školní závody, kterou jsme hráli v okolí školy. Při této hře 

se mi líbilo, že jsme museli překonávat přírodní překážky společně. Kurz Mosty se mi 

velmi líbil. Byl zábavný a hezky připravený. 

Jakub Vondál, žák 6.A 

„DOSPÍVÁM“ 

     Dne 6. 11. 2014 bylo na naší škole rušno. Pozvali jsme si lektorku paní Mgr. Alenu 

Blažkovou se sdružení MP Education, s.r.o. z Pardubic, která se dlouhodobě zabývá 

přednáškami o správném fyzickém, psychickém a sociálním vývoji mládeže. Pro dívky 

6. a 7. ročníků se výchovně vzdělávací program jmenoval ,,Život plný změn aneb 

dospívám‘‘. Dívky se seznámily s anatomií těla, pohlavními orgány, hormony, 

menstruačním cyklem, hygienickými návyky, vhodnou životosprávou, vztahy v pubertě 

a dalšími údaji, které budou pro budoucí život potřebovat. Na závěr obdržela každá 

dívka malý hygienický balíček. Hoši 6. a 7. ročníků vyslechli a shlédli zajímavé                  

a poučné informace v programu s názvem ‚,Na startu mužnosti.‘‘ 

    Nejvyšší ročníky měly přednášky společné. V 8. ročníku proběhla přednáška 

s názvem ,,Holky z Venuše, kluci z Marsu.‘‘ Společně se všichni dozvěděli něco o sobě, 

o opačném pohlaví, o životě, o vztazích, o dospívání, o vhodném sexuálním chování,    

o prevenci pohlavně přenosných chorob, o vhodné formě antikoncepce a spoustu 

nepostradatelných rad do života. V 9. ročníku byl program zaměřen na sexuální 

výchovu s názvem ,,Než začneš…‘‘. Lektorka se zaměřila na rizikové faktory v období 

dospívání, na morální zásady, na pohlavní choroby a způsob přenosu, na sexuální 

chování - příležitostný - náhodný sex, na lásku, úctu, potřebu bezpečí, na život v rodině 

a na zdravý životní styl. 
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A jak se akce žákům líbila? 

……ta paní měla dobré hlášky….. 

……bylo to poučné, zajímavé a srandovní…… 

……ať přijede ještě někdy …… 

……nic pro mě nového, všechno vím…… 

……chci vědět ještě něco víc….. 

Mgr. Jarmila Marcinová 

RECITAČNÍ SOUTĚŽ 1. STUPNĚ 

     V pátek 31. října 2014 se konala recitační soutěž žáků 1. stupně. Byla rozdělena do 

3 kategorií: 1. kategorie – žáci 1. ročníků, 2. kategorie – žáci 2. a 3. tříd a poslední 

kategorie byla pro žáky 4. a 5. tříd. V AVC sále jsme během pátečního dopoledne 

vyslechli celkem 37 básní od našich známých básníků jako například Jiřího Žáčka, 

Jaroslava Seiferta, Miloše Kratochvíla. Paní učitelky hodnotily správnou                                

a srozumitelnou výslovnost, intonaci, celkovou kvalitu přednesu. Jednotlivé kategorie 

dopadly takto: 

I. kategorie:  1. místo Natálie Voždová a Vincent Drápal 

  2. místo Adam Čech a Elena Kumar 

  3. místo Pavel Tesař 

II. kategorie:  1. místo Marek Smékal a Lukáš Koudelka 

  2. místo Barbora Dofková a Kristina Horáková 

  3. místo Maxmilián Krejčí 

III. kategorie:  1. místo Jan Měchura 

 2. místo Filip Jedlička a Denisa Holubová 

 3. místo Natálie Přecechtělová a Darya Aurukina 

Mgr. Dagmar Smékalová 

PĚVECKÁ SOUTĚŽ 1. STUPNĚ 

     Ve čtvrtek 20. listopadu 2014 se uskutečnila, tak jako každoročně, pěvecká soutěž 

žáků   1. stupně. Samotné soutěži předcházela třídní kola, v nichž si každá třída vybrala 

své zástupce. Zpívat se mohlo bez doprovodu nebo s doprovodem hudebního nástroje. 

V tomto ročníku se našli i takoví odvážlivci, kteří se doprovázeli na hudební nástroj 

sami. Zazněly písně lidové, z pohádek, ale i moderní písně z naší současné hudební 

scény.  
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Výsledky v jednotlivých kategoriích jsou následující: 

I. kategorie (žáci 1. ročníku):  1. místo Elena Kumar 

 2. místo Vanesa Skalníková 

 3. místo Marie Cinová a Tomáš Musil 

II. kategorie (žáci 2. a 3. ročníků): 1. místo Zita Konvičná 

 2. místo Kristina Horáková a Lucie Vrbová 

 3. místo Julie Korcová a Markéta Cholinská 

III. kategorie (žáci 4. a 5. ročníků): 1. místo Petr Drnovský 

 2. místo Eliška Kiliánová 

 3. místo Eliška Auxtová a Justina Rozsívalová 

Mgr. Dagmar Smékalová 

 

MATEŘSKÁ ŠKOLA 

 

V MATEŘSKÉ ŠKOLE SE STÁLE NĚCO DĚJE 

     Mateřská škola přivítala děti po prázdninách zase o něco pěknější a upravenější. 

Překvapením byly především nové umývárny, jejichž rekonstrukce byla dokončena také 

ve druhém pavilonu školy – ve třídách Koťátek a Květinek. Na školní zahradě se 

objevilo moderní, dřevěné zastínění pískoviště, na které jsme se také již dlouho všichni 

těšili. Toto zastínění chceme postupně zhotovit na všech zbývajících pískovištích.  

     Podzimní období přináší dětem každoročně mnoho zážitků, nápadů, děti mohou 

rozvíjet tvořivost a fantazii. Stačí posbírat napadané barevné listí a již děti vyrábí 

panáčky a strašidýlka, zdobí dýně. Podzim umožňuje seznamovat děti s dozráváním 

ovoce a zeleniny, poznávat další plody podzimu. Učí se nové písničky a básničky na 

podzimní téma. Jako každým rokem si paní učitelky pro děti připravily a zahrály 

pohádku s podzimní tematikou. Tentokrát si vybraly pohádku „O babičce a dědovi“. 

Nechyběla ani zvířátka, která se chystají na zimu. Pohádky o zvířátkách jsou vždy pro 

děti vítaným tématem. I tentokrát sledovaly pohádku se zájmem a aktivně se dle potřeby 

do pohádky zapojovaly. 
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     Podzim však přináší nejen radosti pro děti, ale také starosti pro pracovníky MŠ. 

Mateřská škola má velkou a pěknou zahradu a my si přejeme, aby byla stále taková.      

Za běžného provozu není dostatečný prostor se o ni více starat, a proto se uskutečnila 

brigáda na její podzimní úpravu. Rodiče spolu se zaměstnanci MŠ hrabali spadané listí 

a připravili pískoviště na zimu.  Počasí ten den opravdu přálo, práce se nám na sluníčku 

dařila. Po skončení práce jsme společně s rodiči a jejich dětmi poseděli u teplého čaje   

a kávy, nechyběly ani domácí buchty.  Na závěr si děti připravily se svými učitelkami 

pro rodiče taneček, do kterého se nakonec zapojili všichni, malí i velcí. Nálada byla 

dobrá, užili jsme si kromě práce také legraci a spolupráce s rodiči se tímto také určitě 

obohatila a zlepšila. Děkujeme zúčastněným rodičům za jejich pomoc. Podzimní období 

se završilo a po Mikuláši se můžeme moc a moc těšit na nejkrásnější svátky v naší 

mateřské škole – svátky vánoční. Nebudou chybět pro rodiče a prarodiče vánoční 

besídky a tradiční vánoční dílničky.  

Ivana Kalábová, ved. uč. MŠ 

 

MATEŘSKÉ CENTRUM V KOSTELCI NA HANÉ 

 

     V úterý 18. listopadu 2014 byla 

v Kostelci obnovena činnost mateřského 

centra. Setkání maminek s dětmi 

probíhají v prostorách nové školy. Tento 

čas nabízí prostor k seznámení maminek 

a navazování sociálních kontaktů dětí 

předškolkového věku. Pro děti                      

i maminky je připraven rámcový 

program, aby vše nebylo jen sezení           

u kávy , pokaždé se budeme snažit 

něco vytvořit, zacvičit si, zazpívat… 

     Pokud budete chtít přijít, můžete se ozvat Veronice Zapletalové na email 

mcknh@seznam.cz. Centrum bude probíhat každé úterý od 9:30 do 11:30 (sraz před 

novou školou). 

 
 

mailto:mcknh@seznam.cz
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DOMOV PRO SENIORY KOSTELEC NA HANÉ 
 

 

OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM 2014 V DOMOVĚ PRO SENIORY 

     Jak již bylo několikrát psáno, Domov pro seniory Kostelec na Hané zabezpečuje 

„nejen“ dopomoc při úkonech péče, ale také aktivizační činnost, která se stala 

nepostradatelnou součástí každého dne u nás v domově. Co si můžeme pod pojmem 

aktivizace představit? Jedná se o činnost individuální nebo skupinovou, u které 

aktivizační pracovnice vede uživatele k činorodosti. Na začátku roku navštěvovalo 

aktivizace asi 15 uživatelů. Nyní, na konci roku 2014 u nás pracují dvě aktivizační 

pracovnice a denně se aktivizací účastní až 30 uživatelů. V pondělí, úterý a středu jsou 

to cvičení nebo trénink jemné motoriky, předčítání, posezení u kávy. Každý čtvrtek je 

společné posezení s hudbou, kdy k nám do zařízení dochází pan Bureš, který vystupuje 

s hrou na elektronické klávesy. Pátky jsou již tradicí - promítání filmů pro pamětníky, 

tedy kinokavárna. Navíc každé úterý a čtvrtek mohou uživatelé využít rehabilitačního 

cvičení a středy jsou určeny především k relaxaci, masážím a rekondičním cvičením 

imobilních uživatelů. Jednou měsíčně se koná mše svatá a aktivizace s názvem 

„Duchovní zpěv“. Jako každý rok kromě denních aktivizací pořádáme hlavní kulturní 

akce. Jednotlivé akce byly již několikrát popsány – jen pro připomenutí je to Vítání jara, 

Karibik párty, Čarodějnice, Opékání selete, Vinobraní apod. 

     V roce 2014 byl nově pořádán Mezinárodní den seniorů spojený s Mezinárodním 

dnem kávy. Všichni obyvatelé Kostelce měli možnost s námi tyto dny oslavit, ochutnat 

různé druhy kávy a společně posedět s našimi uživateli. K našemu zklamání tuto 

příležitost využilo velmi málo obyvatel Kostelce. Od září roku 2014 probíhá 

s vybranými uživateli aktivní skupinová práce rozvoje kognitivních funkcí 

Feuersteinovou metodou. Dále zajišťujeme odborné přednášky pro uživatele. Letos to 

byla například přednáška od firmy Gemini, přednáška o hudebních nástrojích, 

vyprávění o cestování po Izraeli a péče o dutinu ústní od firmy Donassy. I letos byl 

uspořádán výlet, a to na rozhlednu Velký Kosíř. Uživatelům bylo umožněno 

prostřednictvím osobního automobilu dojet až k rozhledně. V měsíci prosinci nás ještě 

čekalo vystoupení dětí MŠ, vystoupení chrámového sboru, Mikuláš a štědrovečerní 

večeře. 

     Bc. Lucie Sedláková, sociální pracovnice 
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ABY TOHO NEBYLO MÁLO … 

     Po požáru, o kterém jsem psal v minulých Kosteleckých novinkách, nás v září 

potkala další nemilá událost. Nevěřil bych, co dokáže udělat prasklá hadička od WC. 

Obzvláště když praskne v noci a navíc v provozních prostorách, které jsou uzamčeny    

a které noční služba nenavštěvuje. V pět hodin ráno již bylo v přízemí pět centimetrů 

vody. Zasaženy byly téměř všechny prostory. Zaměstnanci včetně vedení okamžitě 

začali s odstraňováním vody v chodbě, tělocvičně, rehabilitaci, prádelně. Během dvou 

hodin byla voda odstraněna, ale již začalo být patrné, že se dostala téměř všude, do stěn 

i podlah.  Zapůjčeny byly dva vysoušeče a téměř měsíc jsme čekali, než jsme se mohli 

pustit do rekonstrukcí a oprav. Museli jsme zasažené místnosti vymalovat, vyměnit 

podlahu v tělocvičně. Vše bylo uznáno jako pojistná událost a tedy plně hrazena 

pojišťovnou. Všechny hadičky od WC a výlevek jsou vyměněny za „nesmrtelné“. 

Paradoxem je, že objednávka výměny všech hadiček k toaletám byla odeslána dva dny 

před samotnou pojistnou událostí. 

     V našem zařízení se snažíme o co největší pohodlí a příjemné bydlení našich 

obyvatel. V roce 2014 bylo zakoupeno několik novinek. Je to například přístroj na 

odšťavňování zeleniny a ovoce, přístroj na úpravu konzistence stravy, zahradní gril. 

Dále byla zakoupena dvě speciální křesla pro kardiaky. Dokupujeme dle potřeby 

kompenzační pomůcky, rehabilitační vozíky, chodítka, sprchová křesla, zvedáky. 

K lepší časové orientaci byl zakoupen na každé patro speciální kalendář, který je 

přizpůsoben seniorům s poruchou orientace. V domově byla zřízena WIFI, uživatelé i 

rodiny mohou tuto službu využívat ve společných prostorách domova. Od ledna příštího 

roku spouštíme designově zcela nové webové stránky domova. Provozní důvody nás 

vedly k zakoupení nového moderního softwaru, který zefektivní a usnadní práci.   

Budovu udržujeme v co nejlepším technickém stavu, výrazně se věnujeme interiéru a 

estetice domova. Kromě malování, které je nutné a nařízené vyhláškou, ošetřujeme 

podlahy speciální impregnací, která výrazně prodlužuje životnost a snižuje spotřebu 

úklidových prostředků téměř o polovinu. V loňském roce jsme byli nuceni opravit 

všechny balkony, letos opravujeme z důvodu zatékání krytinu na vikýřích a betonovou 

podlahu pod linem z důvodu rizika pádu uživatel i zaměstnanců. Je třeba zmínit to, že 

nemalé finanční prostředky za opravy budovy vynakládáme z vlastních zdrojů.  

    Mgr. David Ševčík, ředitel 
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OČIMA OBČANŮ KOSTELCE NA HANÉ 

 

     Vážení spoluobčané, dovolte, abych touto cestou ohodnotila zářijové číslo 

Kosteleckých novinek, ve kterých byly velmi přehledně shrnuty a obrazovou 

dokumentací doplněny informace o investičních akcích, uskutečněných v minulém          

a částečně i v tomto volebním období. Myslím, že je na místě ocenit práci minulého 

zastupitelstva i zaměstnanců obce v oblasti přípravy a realizace všech těchto akcí. 

Zvláště zdařilá, a nejen z mého pohledu, je revitalizace náměstí před radnicí a starou 

školou. Rovněž velmi kladně hodnotím zveřejnění účasti jednotlivých zastupitelů na 

zasedání zastupitelstva, které mohlo být jedním z měřítek při výběru zastupitelů                 

v posledních komunálních volbách. 

     Přeji novému zastupitelstvu, aby dokázalo využít i roku 2015 k dosažení všech 

dostupných možností pro získání dotací na zvelebení Kostelce. 

Alena Přecechtělová 

 

O VOLBÁCH TROCHU JINAK, aneb jak proti lhostejnosti, nezájmu                           

a pokrytectví 

     Komunální volby – to je vždy očekávání občanů, kdo se stane členem MZ, kdo bude 

starostou atd. Dnes tedy máme nové městské zastupitelstvo, na nějž může mít každý 

svůj názor. Ale to je tak vždy. Jen bych chtěl v úvodu říci, aby si každý kdo byl zvolen 

uvědomil, že být „radním“, je jakési poslání, že je to čtyřletá služba občanům. Ze 

zkušenosti víme, že ne u všech se toho dočkáme. Proto ty mé následné myšlenky jsou 

tak trochu o hledání cestiček, možností, čím bychom přispěli ke zlepšení života u nás. 

Ani letos se Kostelec nevyhnul nízké účasti občanů při komunálních volbách. Ale ještě 

horší poznatek jsem zažil při volbě starostu a dalších „orgánů“ města 5. listopadu, kdy 

jsme byli přítomni pouze 3, slovy tři muži (Mgr. Buzzi, PaedDr. Marcin a já 83-letý 

důchodce) a pár zaměstnanců radnice! Toť vše. Nejslabší účast za posledních x roků. 

Absolutní nezájem a to musí mít nějaké příčiny. Proto jsem se také pustil do přednesení 

svého vystoupení a postoupil jsem jej přímo městskému zastupitelstvu. Dnes si vám 

dovoluji ve zkrácené podobě nastínit několik myšlenek, které by mohly přispět 

k obnovení kosteleckého patriotismu. 
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A nyní k obsahu mého vystoupení. 

     Předem mi dovolte, abych poděkoval vám, dnes již bývalým členům městského 

zastupitelstva, za vaše úsilí, práci, která v uplynulých čtyřech letech opět posunula 

Kostelec o veliký kus kupředu, zejména v té „hmotné“ části, tedy výstavbě. Udělal se 

další kus práce, ale vedle toho postrádám jakési užší sepětí radnice – občané. 

 

     Před volbami každá strana, hnutí či různá uskupení nastiňují oblasti, kam napřou své 

síly, co udělají, co zlepší atd. Bohužel po volbách se již zřejmě nikdo nikomu nezpovídá, 

protože strany, výbory se nescházejí (až na malé výjimky) a tak nikdo ze zvolených 

poslanců – zastupitelů nikomu neskládá své účty, nikdo mu neurčuje jak a pro co má 

hlasovat. Jakoby vše co bylo obsahem různých tiskovin, letáčků, bylo záležitostí jen 

toho krátkého předvolebního období. A to je velmi nebezpečné. Proč, protože zde chybí 

širší zapojení občanů, což se pak projevuje v lhostejnosti, nezájmu o věci veřejné.           

Po volbách přichází doba, kdy se budou vytyčovat hlavní úkoly, cíle, zkrátka začnou 

přípravné práce na PROGRAMU DALŠÍHO ROZVOJE MĚSTA, či RÁMCOVÉHO 

PROHLÁŠENÍ… Aby tyto základní teze byly v souladu s prospěšností pro občany,      

by bylo nejen vhodné, ale nutné „vtáhnout“ do tohoto procesu příprav i občany, protože 

při vší úctě k vám 15-ti vyvoleným, se může stát, že opomenete daleko důležitější věci, 

které občany trápí. A právě v této oblasti činnosti vidím již delší čas jakousi absenci, 

opomenutí spoluúčasti občanů. Ano, každé jednání MZ je veřejné, ale to vůbec 

nenahradí potřebnou dialogu s občany, zejména když se připravuje PROGRAM 

ROZVOJE MĚSTA. Zde se přímo nabízí realizovat tzv. BESEDY PRO OBČANY, 

které byly v minulosti velmi prospěšné, protože právě občané ví nejlépe, co je trápí,       

co potřebují. Mám před sebou pestrou škálu bodů z vašich volebních programů, které 

již samy o sobě poskytují důvod k zamyšlení, co je prioritní, co bude prospěšné. Vůbec 

nezáleží na tom, z které strany, či hnutí pochází. Tady nejsme ve vládě, zde nemůže mít 

přednost stranickost, či egoismus – před potřebou a prospěšností pro většinu občanů.     

A proto bych uvítal, soustředit všechny tyto projekty, nápady, podněty, potřeby, cíle,      

a tyto pak seřadit podle důležitosti, samozřejmě s ohledem na finanční krytí do event. 

etap realizace. Tato by pak měla být hlavním bodem programu zmíněné besedy 

s občany, což by tak přispělo k plnění vašeho předvolebního slibu – zlepšení 

informovanosti občanů! A hovoříme-li o zkvalitnění informovanosti občanů, pak by 

v tomto směru měly sehrát daleko větší úlohu KOSTELECKÉ NOVINKY, které mají 

velkou sílu v tom, že se informace dostane do každé domácnosti. 
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A ještě na závěr několik takových postřehů, střípků z našeho běžného života: 

 CHODNÍKY – dovolte, abych si tady tak trochu ohřál svoji polívčičku. Naše 

Legionářská ulice patřila kdysi k nejudržovanějším ulicím, kdy si občané sami na své 

náklady vybudovali chodníky, vysadili keře růží a ovocné stromy. Při výstavbě 

plynofikace byla část chodníků zrušena a byl dán slib, že se vše uvede do původního 

stavu. Opak je pravdou. Přišla výstavba kanalizace, vodovodu a dodnes nejsou chodníky 

obnoveny. Dnes někteří občané opět na své náklady, vlastními silami začínají sít trávu, 

vysazují keře, pokládají zámkovou dlažbu, zkrátka zde bují lidová tvořivost, jak se říká 

bez ladu a skladu. A stačilo tak málo – aby přišel někdo z radnice a řekl, že se počítá 

s jednotnou zámkovou dlažbou, tak jak je to běžné v okolních obcích. A tak se ptám: 

budou matky s kočárky a důchodci s francouzskými holemi v Legionářské a Revoluční 

ulici kličkovat mezi auty dalších 20 let? 

AUTOBUSOVÉ ČEKÁRNY – špinavé, plné plakátů a přitom by stačilo někdy tak 

málo – umýt je a zakázat vylepování plakátů. Bohužel dnes již také některou znovu 

zasklít. I tento stav městu na reklamě nepřidá. 

REVITALIZACE NÁMĚSTÍ – prostor před radnicí, který dnes vyzařuje jakousi 

vážností, důstojností, včetně pokory a úcty k občanům, kteří obětovali svůj život 

v období 2. světové války. I zde zůstává ještě dořešit známý problém – podstavec. Jen 

mám obavy, zda tuto důstojnost opět „neposkvrníme“ prodejem brambor, kuřat, 

zeleniny a výkupem králičích kožek. 

HŘBITOV – zde bych také chtěl vyjádřit dobrý pocit z vykonané práce, pak je to 

pohled, či srovnání minulého stavu s dnešní úrovní. I tato skutečnost je velkou devizou 

v hodnocení práce odpovědných pracovníků a velkou reklamou města, protože ne všude 

jsou vytvořeny pro místa odpočinku takové podmínky. A přesto i zde, čeká ještě dosti 

práce: co s borovicemi, jejichž jehličí znečišťuje okolí kapličky, která zase volá po 

nákladné opravě, tak jako zídky kolem celého areálu. I tuto oblast by bylo třeba pojmout 

do etap připravovaného rozvoje města. 

KRONIKA – asi patříme mezi poslední, kteří nemají žádnou publikaci o dějinách 

města, zatímco obce kolem nás se tím mohou pyšnit. Bohužel rapidně ubývá těch, kteří 

by mohli ještě něco říci, jakéže to kdysi v Kostelci bývalo a tak jsou vážné obavy                

o jejím zpracování. Proto se ptám: bylo již učiněno nějaké zásadní rozhodnutí                      

o zpracování KRONIKY? 
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     Vážení spoluobčané, je zde celá řada dalších oblastí, někdy méně, někdy více 

opomíjené, léta neřešené, které volají o pomoc a je i na nás občanech, jak se k tomu 

postavíme. Asi by bylo nejrozumnější, aby se tyto ideje, záměry a zejména potřeby 

směřující k obohacení našeho společenského, sportovního a kulturního života staly 

napřed předmětem diskuzí v užším kruhu zainteresovaných občanů, na něž by pak 

mohly navazovat diskuze, besedy s občany, kteří by byli ochotni se podílet na rozvoji 

té či oné aktivity, tolik potřebné ke zpestření našeho bytí. 

Jiří Grepl 

Pozn. redakční rady k výše uvedenému článku: Celkový počet občanů na ustavujícím 

zasedání zastupitelstva města byl 14. Kronika města existuje a je každoročně 

zpracovávána. 

 

10. VZPOMÍNKOVÉ UCTĚNÍ VÁLEČNÝCH OBĚTÍ  

 

     Před 209. lety došlo nedaleko Kostelce na Hané k bojovému střetnutí mezi 

francouzskými a ruskými vojáky v souvislosti s bitvou tří císařů u Slavkova. V Romži 

tuto událost připomíná pomník, který zde zbudovala – podobně jako památník obětem 

1. světové války na Jakubském náměstí - místní pobočka Československé obce 

legionářské v roce 1931. V neděli 23. listopadu 2014 jsme si při této příležitosti 

připomenuli a uctili oběti vojáků padlých daleko od domova a také útrapy místního 

obyvatelstva, tedy naši předků. Po úvodní části věnované historii následovalo duchovní 

slovo P. Stanislava Matyáše a příjezd hulánů z Klubu vojenské historie Klimkovice. 

Muži v dobových uniformách na koních se odvážně brodili zaplaveným hájkem 

k mohyle, kde vojenským způsobem uctili padlé. Klidné podzimní odpoledne                       

a připravené občerstvení vybízelo k tomu postát v teple hořícího ohně a popovídat si 

nejen se známými, ale i s jezdci o jejich putování v sedle z Čech pod Kosířem až ke 

Slavkovu. 

     Závěrem mi dovolte poděkovat sponzorům Josefu Vychodilovi, Františku 

Smutnému a Petrovi Burešovi, návštěvníkům za projevenou přízeň a všem 

dobrovolníkům za obětavou práci. 

Ing. František Smutný 
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VZPOMÍNKOVÁ AKCE 

 

     V neděli 26. října 2014 se uskutečnila v kostele sv. Jakuba Staršího mše svatá 

věnovaná obětem světových válek. Po mši celebrované farářem P. Stanislavem 

Matyášem se vydal průvod z kostela k restaurovanému památníku padlých. Zde starosta 

města Ladislav Hynek a místostarosta města Mgr. František Horák položili věnec              

a poklonili se obětem světových válek. Chrámový sbor pod vedením paní Marty 

Pluháčkové spolu s přítomnými občany zazpíval hymnu České republiky. K historii 

pomníku promluvil Ing. Jiří Vrba, k současnosti místostarosta města Mgr. František 

Horák a závěrem farář P. Stanislav Matyáš připomněl všechny kostelecké občany, kteří 

obětovali svůj život za svobodu naší republiky. Tento vzpomínkový ceremoniál byl 

ukončen společnou modlitbou za oběti světových válek a písní chrámového sboru. 

Zde uvádíme historické informace k pomníku padlých, které zazněly z úst Ing. Jiřího 

Vrby. 

     Od roku 1920 usilovala místní Jednota československé obce legionářské o postavení 

místního pomníku. Proto byl obecním zastupitelstvem ustanoven „Výbor pro postavení 

pomníku padlých“, který měl dohlížet na realizaci a především organizovat sbírku. 

Každá politická strana měla ve výboru dva členy, legionáře p. Riedla a p. Hájka. Tento 

výbor zvolil současnou podobu pomníku, kterou vytvořil z hořického pískovce 

akademický sochař Julius Pelikán z Olomouce. Sbírka v poválečném období nebyla 

jednoduchá a v polovině roku 1922 hrozilo, že se v tomto roce odhalení neuskuteční, 

jelikož byla sbírkou zajištěna pouze polovina z požadované částky téměř 22.000,- Kč. 

Za tuto částku, jen pro názornost, mohl být tehdy pořízen například menší rodinný 

domek. Akademik souhlasil s doplacením částky v následujícím roce a pomník proto 

mohl být v neděli dne 10. září 1922 slavnostně odhalen. Pomník znázorňuje vojáka 

československých legií na francouzské frontě, který klečí před křížem označující hrob. 

Na sepjatých rukách mu leží helma. Stejně tak zde však mohl stát jezdec na koni nebo 

4 reliéfy z války, případně klesající vojín pod ranami, tyto návrhy však byly zamítnuty. 

     Na podstavci je nápis HRDINOVÉ! VZPOMÍNKY NAŠE ZA VÁMI SPĚJÍ, TAM 

KDE VAŠE TĚLA TLEJÍ. 1914 - 1918. Na dvou stranách podstavce bývaly desky 

z šedé broušené žuly, nyní jsou černé mramorové, na nich je 44 jmen padlých vojáků, 

18 jmen vojáků zemřelých na následky zranění nebo válečných útrap a 12 jmen 
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nezvěstných vojáků. Mezi zemřelými je i jméno Rudolfa Krále, který byl obětí 

habsburské persekuce, neboť byl po udání za pár slov proti tehdejší monarchii                     

a náklonností k Rusku zatčen a vězněn v Moravské Ostravě, odkud se vrátil                           

v zuboženém stavu, na jehož následky v roce 1919 zemřel. Příběhy jednotlivých 

zemřelých je dobré uchovávat, alespoň v rodinném kruhu jejich pozůstalých. Následně 

bylo k pomníku vybudováno žárovkové osvětlení, a protože se z něj ztrácely žárovky, 

byl celý pomník ochráněn okrasným plotem s brankou. Na dva vlajkové stožáry za 

pomníkem se vyvěšovaly prapory. Do podstavce byla vložena měděná schránka a v ní 

uložena prsť – hlína ze Zborova, prvního bojiště ČS. legií. 

 

ODKAZ HRDINŮ 

 

Jiří Vrba 

V každičké vesničce po celém kraji, 

pomníčky padlím smutně tam stojí.   

Na nich jména českých hrdinů z války, 

co o život přišli a nikdy nevrátí se zpátky. 

Bojovat šli se zbraní na císařský rozkaz, 

po nich zbyl nám jen tento odkaz: 

„Kéž setrváte v míru s láskou k vlasti, 

a tak nikdy nepoznáte válek strasti. 

Smrt naše, ať nebyla zbytečná,   

svoboda českého národa kéž je věčná!“ 

 
 

VÁNOČNÍ TVOŘENÍ  
 

     V sobotu 22. listopadu měla skupinka dětí zase jednou nádherné odpoledne. Ve 

farním sále obklopeny stužkami, andílky, zvonečky, svíčkami a dalšími potřebnými 

pomůckami k výrobě vánočních ozdob, mohly dát průchod své fantazii a projevit 

zručnost a šikovnost. Těm menším, kteří ještě neuměly používat šikovné pomůcky 

v podobě razniček s vánočními motivy, nebo třpytivé lepící flitry, odborně a s velkou 
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trpělivostí pomáhaly organizátorky celé akce, Gabriela Spurná a Eliška Bubeníková.        

I některé maminky se připojily a mohly se tak nenápadně seznámit s novinkami                  

a možnostmi, které nabízí současná rozmanitost dekorací a pomůcek k jejich tvorbě. 

     Vánoce jsou takové, jaké si je dokážeme udělat a jaké je uděláme dětem. Učit děti 

spoluvytvářet překrásnou vánoční atmosféru výrobou bytové dekorace pro ozdobu 

jejich pokojíčků a domácností, je bezesporu záslužná aktivita. Mnohem důležitější je 

však podnět a poskytnutí příležitosti dětem, které svými vánočními výtvory mohou 

obdarovat svoje kamarády, rodiče či prarodiče, u kterých vždy sklidí ten největší vděk. 

Aniž by se nutily k pochopení, samy naplňují základní princip Vánoc, tedy umět 

nesobecky obdarovat své nejbližší, a tak jim dokázat, že se na ně nezapomíná a někdo 

na ně myslí.  

     Na naše děti po celý rok neúnavně myslí organizátoři dětských aktivit, které 

v křesťanském duchu vedou děti ke správné výchově. Společenství a bezstarostnou 

atmosféru v tomto směru můžeme my, odkojeni pionýrem a strachem s jakéhokoli 

projevu své víry v dřívější době diktaturou propagovaném ateismu, jen skrytě závidět. 

Proto se těmto lidičkám patří srdečně poděkovat a snažit se je v tomto úsilí podporovat. 

     Vám všem přeji, ať si o letošních Vánocích najdete někoho, komu dokážete, že jste 

na něho nezapomněli. Obdarujte ho přinejmenším laskavým slovem, přátelským 

úsměvem, nebo jen vděčným pohledem, který nic nestojí. To stejné se může stát i Vám, 

a tak můžeme mít všichni ty nejhezčí, požehnané Vánoce.  

Ing. Jiří Vrba 

 
POVĚSTI Z KOSTELCE NA HANÉ A OKOLÍ 

 

     Do místní pamětní knihy zapsal na začátku 20. století kronikář Jan Drápal několik 

pověstí a historek z našeho Kostelce a blízkého okolí. Považoval jsem za správné podělit 

se o ně, aby nezapadly do archivního zapomnění, ale mohly být svědectvím lidového 

vyprávění a oživením dávných příběhů. Pro autentičnost uvádím přesnou citaci, která 

nejlépe vystihne vyjadřování autora i jeho zdrojů – vypravěčů. Rádi vzpomínáme na 

dlouhé zimní večery, kdy my mladí s utajeným dechem jsme poslouchávali vypravování 

starých lidí o různých strašidlech, bílých paních, hastrmanech, o různých zjevech, při 
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jejichž hrůzostrašném líčení nám vstávaly vlasy na hlavě a báli jsme se vyjíti ven, 

abychom se nestali obětí nějakého divného muže, ohnivé koule apod. Spánek jsme měli 

zajisté neklidný, poněvadž se nám zdávávalo o tom, co nám stařečci, nebo babičky ze 

svých bohatých zásobáren pověstí, pověr a různých zkazek vypravovali.  

     Dnes tyto krásné zimní večery náleží minulosti. Duch času a pokračující kultura dává 

vítěziti reálnosti nad romantismem a ideály. I ta mládež, je zachvácena tímto proudem, 

ztrácí ideály a s opovržením mluví o různých těch pověstech a pověrách, jakož i o těch, 

kteří je přenášeli z pokolení na pokolení. A přece v těchto pověstech skrývá se jakési 

jádro tehdejšího ducha času, přece tyto pověsti odhalují nám často nejlépe 

charakteristický rys povahy našeho lidu a jedná se tedy nesprávně, když naše až 

k našemu neprospěchu střízlivá a materialistická doba, pomíjí jich s opovržením                 

a posměchem.  

 

O hastrmanovi  

I. 

(z vyprávění p. Vodičky) 

     V zaniklém nyní rybníce stařechovském zdržoval se hastrman. Před 100 lety, jel 

rolník po hrázi rybníka s nákladem, náhle se koně zastavily a za žádnou cenu nechtěly 

dále. Marně sedlák je pobízel a šlehal, koně se ani nehnuly. Šel se podívat, co je příčinou 

divného chování koní, ale napřed udělal před nimi bičem kříž. Jakmile tak učinil, v tom 

cosi žblunklo do vody a sedlák shlédl jen část kopyta, které ihned ve vodě zmizelo. 

Koně pak klidně jely dále.  

II. 

     Tentýž hastrman rád si liboval v tom, že za pěkných měsíčních nocí sedával na 

kopkách sena. Obyčejně šil, nebo spravoval si boty. Jednou šel sedlák, opatřiv se lýkem 

a svěcenou vodou na louku, aby hastrmana lapil. Spatřil ho, kterak při svitu měsíce šije 

si boty. Sedlák nemeškal, pokropil sebe a seno svěcenou vodou, která zasáhla také 

hastrmana, udělal kříž a s lýkem hnal se na nočního pracovníka, aby se ho zmocnil            

a svázaného jako trofej domů přivedl. Této potupě, ohrožený hastrman ušel jen tím, že 

nechav vše na seně, horempádem zmizel v rybníku, odkudž huhňavým hlasem na svého 

protivníka volal: „Měl´s mě nechat, byl bych ušil oba dva!“ Sedlák bot vzal a nechal si 

ho na památku. 
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III. 

     Jednou se objevil hastrman na Skrbenci, v hostinci při taneční zábavě. Když byla 

zábava v nejlepším proudu, objevil se náhle mladý úhledný pán v bezvadném 

mysliveckém šatě a dal se okamžitě do tance. Protočil všechny dívky a ženy bez ohledu 

na stáří a to tak mile, až vzbudil u mužské mládeže pocit žárlivosti a touhy po odvetě. 

K nějakému výstupu však nepřišlo, poněvadž, jakmile udeřila půlnoc, tanečník zmizel. 

Ve vášni tance nikdo si nevšiml, co to bylo za tanečníka. Po jeho odchodu však všimli 

si, že na podlaze zůstaly kaluže nečisté vody. Tu teprve jedna babka řekla, že viděla, 

jak myslivcovi z pravého šosu kabátu kapala voda. Nechtějíc však rušit zábavu, 

neprozradila ničeho. Nyní všichni viděli, že návštěvu na Skrbenci jim udělal vodní pán 

stařechovského rybníka – pan hastrman. Po druhé byli na Skrbenci prý opatrnější               

a dívali se každému cizinci na šosy. Hastrman však se tam již neukázal. 

 

„Na Skrbenci“ se jmenoval hostinec, který býval v dnes již zbořené budově sousedící 

s dnešním domem šicí dílny pana Duška - dříve „Mexiko“.  

 

Ing. Jiří Vrba 
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TJ SOKOL KOSTELEC NA HANÉ - HK 

 

MINI HÁZENÁ 

     Na začátku jarní části soutěže byla přihlášena dvě družstva mini žáku mladší a starší. 

Jarní část soutěže obsahovala osm herních kol pro mladší a starší mini. Poslední kolo 

soutěžního ročníku bylo superfinále které probíhalo o víkendu 7. - 8. 6. 2014 v areálu 

ZŠ v Horce na Moravou. Kategorie mini mladší se zúčastnilo 12 družstev a mini starší 

14 družstev. Pro děti to bylo příjemné ukončení sezóny 2013/2014.  

     Na konci srpna proběhlo třídenní soustředění, kde se trénovalo 3x denně. Se 

začátkem školního roku se postupně objevili nové tváře, které chtěli začít s mini 

házenou. Díky velké tréninkové účasti a zájmu dětí o mini házenou mají obě družstva 

dostatek hráčů. Kladným přínosem je i velký zájem děvčat o házenou. 

     Družstva se postupně zúčastnili 8 turnajů v podzimní části soutěže 2014/2015, kde 

se potkávali s různými týmy Olomouckého kraje. Turnaje mini mladší se uskutečnili       

v Senici na Hané, Horce nad Moravou, Litovli, Olomouci, Kostelci na Hané, Hranicích 

a Žeravicích. Starší mini žáci se účastnili turnajů v Žeravicích, Horce nad Moravou, 

Prostějově, Olomouci, Kostelci na Hané a poslední dva turnaje proběhli v Olomouci. 

     Poslední turnaj byl pořádán v Kostelci na Hané o prodlouženém víkendu v neděli 

16. 11. 2014, turnaje se zúčastnilo celkem 8 týmů, na jednom hřišti hráli mladší mini      

a na druhém starší mini žáci. Během těchto turnajů se v poli vystřídalo všech 25 hráčů. 

Na hráčích je vidět, že se zlepšuje jejich výkonnost a házená je baví. Poděkování patří 

všem hráčům a rodičům za podporu. 

Trenéři mini házené Jan Grepl a Ivo Chalupecký 

MUŽI 

     Muži TJ Sokol Kostelec na Hané - HK zahájili letní přípravu již tradičně v srpnu 

nabíráním fyzické kondice s postupným přechodem k herním činnostem. V kádru došlo 

k několika změnám. Ta největší se odehrála na postu trenéra. Již před koncem minulé 

sezóny oznámil svůj odchod Zdeněk Čtvrtníček a na jeho místo se po dlouhých letech 

vrátil Jiří Grepl. Do kádru se po odmlce vrátili Martin Švec a bratři Frélichové, na 
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hostování ze Zubří přišli „kostelečáci“ Marek Dostál a Pavel Přikryl. Družstvo sehrálo 

několik přípravných utkání a předsezónní přípravu zakončilo prohraným zápasem             

I. kola Českého poháru v Uničově. Samotná sezóna II. ligy JM 2014/2015 začala pro 

naše mužstvo 20. 9. 2014 utkáním na půdě Ivančic, kde utrpělo výraznou porážku. Poté 

následovalo domácí utkání s Telnicí, které naopak jednoznačně ovládli naši borci. 

         K dnešnímu dni odehrálo naše mužstvo 9 z 11 celkových utkání podzimní části   

II. ligy JM, přičemž získalo 10 bodů z 18-ti možných. Mrzet může zejména jednogólová 

domácí porážka s Hustopečemi a pokažená koncovka velmi dobře rozehraného utkání 

v Kuřimi, které tým ztratil v poslední minutě. Do konce podzimní části zbývají odehrát 

dva zápasy. Pikantní bude zejména „hanácké“ derby na palubovce Prostějova                      

a odložené utkání na půdě rezervy extraligového celku Královopolské Brno. Tým se 

zatím nachází na šestém místě z dvanácti účastníků soutěže, čímž je prozatím splněn 

předsezónní cíl pohybovat se v klidném středu tabulky. 

                      Za TJ Sokol Kostelec na Hané – HK Ivo Chalupecký, trenér miniházené   
 

 

KLUB KUŠÍ SAVANA 

Vážení spoluobčané, 

     chceme vás seznámit s letošní úspěšnou činností našeho klubu, který v dubnu oslavil 

10. výročí svého trvání pod názvem „SAVANA“. K této významné příležitosti jsme 

uspořádali přátelské setkání členů klubu, zajistili výrobu odznaků sloužících 

k propagaci klubu a nechali vytisknout bulletin, který je k nahlédnutí v místní knihovně.  

     Klub se za poslední roky rozrostl především o mladé střelce – kadety, kteří se na 

závodech pod vedením trenéra Svatoslava Kuby prosadili ve své kategorii a stabilně po 

celou venkovní sezónu obsazovali stupně vítězů. Na jaře jsme ve Vojtěchově uspořádali 

střelecké soustředění pro mládež, kterého se zúčastnili i mládežníci z jiných klubů. 

Kromě samotné střelby byla na programu i teorie střelby s praktickými ukázkami, 

výklad mezinárodních pravidel s testem a pro stmelení kolektivu pak různé soutěže           

a výlet do Javoříčských jeskyní. Toto soustředění mělo velký ohlas.  

     Začátkem prázdnin (4. – 6. července) se naší střelci zúčastnili Bohemia Cupu 

v Otrokovicích. Tento závod je zařazen do seriálu Světového poháru a naší mladí střelci 
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si zde mohli odzkoušet dvoudenní závod s mezinárodní účastí. Pod stupni vítězů za 

sebou skončili: Lukáš Andrés na 4. místě, Dominik Fifka na 5. a Karolína Hynková na 

6. místě. V kategorii mužů obsadil Jan Nedělník 5. místo a Josef Nedělník 7. místo. 

V kategorii žen obsadila Hana Nedělníková 6. a Jaroslava Nedělníková 8. místo. 

V seniorech pan František Sedláček skončil na 7. místě. Na konci července následovalo 

Mistrovství ČR v Suchých Lazcích, které bylo i nominačním závodem pro nadcházející 

Mistrovství světa. S velkou samozřejmostí jsme obsadili medailové posty v kadetské 

kategorii: 1. Andrés,  2. Fifka a 3. Hynková. V mužích a ženách jsme obsadili první dvě 

místa: 1. Jan Nedělník a Hana Nedělníková, 2. Josef Nedělník a Jaroslava Nedělníková. 

V kategorii seniorů František Sedláček obsadil 6. místo. V soutěži družstev první místo 

vystřílelo naše „A“ družstvo, družstvo „B“ obsadilo 4. místo. 

     Po tomto republikovém mistrovství byli na MS do německého Frankfurtu 

nominováni 4 střelci SAVANY a to: Josef, Jaroslava a Hana Nedělníkovi a Lukáš 

Andrés, jehož doprovázel trenér Svatoslav Kuba. Původně byl na nominační listině 

napsán i Jan Nedělník, ale ten se z nominace omluvil z důvodu stěhování a pracovního 

zaneprázdnění. Mistrovství světa se zúčastnilo celkem 200 střelců ze 17 států. Věděli 

jsme, jak jsme na tom v porovnání s jinými, proto jsme ani na žádné velké cíle 

nemysleli. Nejlepšího umístění dosáhl Lukáš Andrés, který v kadetech postoupil do 

finále a skončil celkově na krásném 8. místě. Neopakovatelná atmosféra a samotná účast 

ve finále mistrovství mu přinesly hodně zkušeností pro jeho další střílení. Hana 

Nedělníková obsadila v ženské kategorii 11. místo a Jaroslava Nedělníková pak             

15. místo. V mužské kategorii Josef Nedělník skončil na 19. místě. 

     Za celou venkovní sezónu jsme se zúčastnili 6. závodů, jejichž výsledky se 

započítávají do ligové soutěže družstev a Českého poháru jednotlivců. V ligové soutěži 

zvítězilo naše „A“ družstvo (Jan, Hana, Jaroslava a Josef Nedělníkovi) bez ztráty 

jediného bodu. Družstvo „B“ (František Sedláček, Lukáš Andrés, Karolína Hynková       

a Dominik Fifka) skončilo na 4. místě. Toto umístění je o to víc cennější, vezmeme-li 

v úvahu, že jej tvoří z větší části naši kadeti. V Českém poháru jsme získali prvenství     

a druhé místo v kategorii muži (1. Jan Nedělník, 2. Josef Nedělník), ženy (1. Jaroslava 

Nedělníková, 2. Hana Nedělníková) a kadeti (1. Lukáš Andrés, 2. Dominik Fifka). Naše 

kadety zdobí i 3. místo zásluhou Karolíny Hynkové. František Sedláček ve své 

seniorské kategorii obsadil 5. místo. A právě zde bychom chtěli poděkovat panu 

Svatoslavu Kubovi, který svůj volný čas věnuje tréninku s kadety.  

     Po úspěšné venkovní sezóně jsme se začali připravovat na halovou sezónu, ve které 

pořádáme v Městské hale dva závody Českého poháru (22. 11. 2014 a 24. 1. 2015) a ve 
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dnech 21. a 23. března Mistrovství 

České republiky. Co se týká 

činnosti, která není přímo vidět a 

není o ní zmínka v žádné 

výsledkové listině, tak určitě 

nesmíme zapomenout na trenéra 

kadetů Svatoslava Kubu, který 

musí být náležitě pyšný na jejich 

výsledky. Je potřeba zmínit i roli 

pana Ladislava Horáka, který nám 

střelcům podle potřeby opravuje, 

upravuje a vlastně provádí veškerý 

servis našich kuší. 

     Na závěr tohoto stručného 

hodnocení bychom chtěli 

poděkovat hlavně městskému úřadu 

v Kostelci na Hané za finanční 

příspěvek poskytnutý na činnost 

našemu klubu. A na úplný konec 

bychom chtěli všem občanům 

města a našim příznivcům popřát 

do nového roku hlavně pevné 

zdraví a spoustu osobních úspěchů. 

 

Josef Nedělník, předseda klubu 

 

JSDH KOSTELEC NA HANÉ 

Vážení čtenáři, 

     dovolte mi, abych Vás i tentokrát informoval o činnosti kosteleckých hasičů. 

V uplynulém období z pohledu zásahové jednotky jednoznačně převažovaly plané 

poplachy. Je to dáno především provozy, které v naší obci jsou. V tomto ohledu  

„jednoznačně vede“ kostelecká bioplynová elektrárna, u které je technologický proces 

v určité fázi doprovázen plamenným hořením z komína, které neznalému může připadat 
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třeba jako požár střechy na družstvu. I takové zásahy k naší činnosti patří a je vždy lepší 

raději několikrát zbytečně vyjet, než jednou přijet pozdě.  Bohužel se nám ani v letošním 

roce nevyhnul výjezd s tragickými následky. V podvečerních hodinách 21. listopadu 

byla jednotka vyslána k osobě sražené vlakem přímo v Kostelci. I přes velkou snahu       

o záchranu byly veškeré oživovací pokusy marné. 

     Největší událost, kterou jsme prožili, a která nám udělala obrovskou radost, byl 

postup do finále ankety Dobrovolný hasič roku za zásah v kosteleckém domově 

důchodců, o kterém jsme už psali. Samotné vyhlášení, které proběhlo 13. listopadu 

v Městském divadle v Brně, se neslo ve slavnostním duchu. Náš cíl, dovést domů první 

místo, bohužel nevyšel. Kolegové z Mohelnice nakonec získali o něco málo víc hlasů      

a tak jsme skončili v naší kategorii druzí, což nám přineslo novou radiostanici                          

a 35.000,- Kč na obnovu techniky. I to je pro nás ovšem obrovský úspěch, za který 

vděčíme více než tisícovce hlasujících.  Toto ocenění se dá chápat ve dvou rovinách, 

kterých jsme si moc dobře vědomi. Ta první je ocenění za naší dlouhodobou činnost, 

která se jen zvýraznila zmíněným zásahem a o které hlasující ví a zavazuje nás k ještě 

kvalitnější činnosti. Druhá rovina, posuzující samotný zásah, si určitě zaslouží 

vyzdvihnutí všech, kteří tehdy pomáhali. Je to tedy ocenění nejen nás, ale i ostatních 

složek IZS a zaměstnanců domova. Dovolte mi, abych Vám všem, kteří jste nám 

projevili podporu, za Váš hlas poděkoval. Z akcí, které nás do konce roku ještě čekaly, 

stojí určitě za zmínku Mikuláš, který byl 5. prosince odpoledne na opraveném 

prostranství před radnicí a my si tam pro všechny příchozí opět připravili velkou zásobu 

horkých nápojů z naší polní kuchyně. Na začátku roku to pak bude tradiční hasičský 

ples, na který Vás už teď srdečně zveme. 

     Nezadržitelně se blíží vánoční svátky a konec roku. Jménem kosteleckých hasičů 

bych Vám rád popřál klidné prožití těchto svátečních dnů, bohatého Ježíška a šťastný 

vstup do nového roku. 

Petr Bohanes, jednatel sboru 
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